

Title (en)

Cladding element for façade surfaces.

Title (de)

Verkleidungselement für Fassadenflächen.

Title (fr)

Elément de revêtement pour surfaces de façade.

Publication

EP 0024359 A1 19810304 (DE)

Application

EP 80200601 A 19800624

Priority

- DE 7923375 U 19790816
- DE 7931603 U 19791109

Abstract (en)

This facing element consists of a thin fibre-reinforced concrete or synthetic resin dispersion concrete slab which can be put together on a substructure to form a smooth facade sealed against driving rain, in the manner of a composite brickwork structure. The front side is designed as an exposed surface (1) having a raised natural-cleft stone structure visually divided by horizontally and vertically running joints (2) which are shallow closed or deep partially open joints. The element is fixed by its upper stepped rabbet (4) to the substructure which is then covered by the exposed surface of the overlaid element. The specially shaped lateral edges, for example also as stepped rabbet and/or groove and tongue, ensure that the lateral vertical joints can also be fitted together absolutely leaktightly. <IMAGE>

Abstract (de)

Dieses Verkleidungselement besteht aus einer dünnen faserbewehrten Beton- oder Kunsthärzbetonplatte, die auf einer Unterkonstruktion zu einer glatten, schlagregendichten Fassade nach Art eines Verbundmauerwerks zusammensetzbare ist. Die Vorderseite ist als Sichtfläche (1) ausgebildet mit einer erhabenen bruchrauen Steinstruktur optisch unterteilt durch horizontal und vertikal verlaufende hochliegende geschlossene oder tiefliegende teilweise offene Fugen (2). Das Element wird mit seinem oberen Stufenfalte (4) an der Unterkonstruktion befestigt, die dann von der Sichtfläche des darüber verlegten Elements verdeckt wird. Die besonders geformten seitlichen Ränder, z. B. auch als Stufenfalte und/oder als Nut und Feder, sorgen dafür, daß auch die seitlichen Stoßfugen absolut dicht zusammengefügt werden können.

IPC 1-7

E04F 13/14

IPC 8 full level

E04F 13/14 (2006.01)

CPC (source: EP)

E04F 13/147 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 2130911 A 19380920 - TEUNON CHARLES G
- [X] FR 2357698 A1 19780203 - MEDOV ROBERT [US]
- FR 2304742 A1 19761015 - SCHNEIDER & CO [DE]
- FR 377958 A 19070920 - OTTO MAX MORITZ DU BRAU [US]
- BE 418853 A
- FR 2135372 A1 19721222 - BINOT LUCIEN

Cited by

FR2522348A1; GB2124675A; FR2637308A1; DE102007060288B4; DE102007060288A1; US10876300B2; WO2009100340A1; US9903124B2; US10329775B2; US10378216B2; US10557273B2; US11332943B2; US11891814B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0024359 A1 19810304; DK 354280 A 19810217; FI 802575 A 19810217

DOCDB simple family (application)

EP 80200601 A 19800624; DK 354280 A 19800815; FI 802575 A 19800815